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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Ole Birk Olesen (LA) stillet den 18. maj 2021.  

Spørgsmål nr. 233: 

”Hvordan forholder ministeren sig til ændringen i systemet til indberetning af energi-

mærker, som nu forhindrer byggerier med angiveligt markedets mest energibesparen-

de varmepumper – de såkaldte udsugsvarmepumper – i at blive igangsat, idet 

BUILD/Statens Byggeforskningsinstituts (SBI) pr. 31. december 2020 ændrede sit 

program til indberetning af energimærker, hvilket begrænsede den ydelseskoefficient 

(COP), der kan indberettes for varmepumper til maksimalt 1, som nu gør det umuligt 

at godkende byggerier med moderne varmepumper, som kan nå helt op på en COP på 

1,5, og hvor det tidligere har været muligt at vælge en værdi på 1,15 og udfylde den 

faktiske værdi i et felt med plads til fri formulering?” 

Svar: 

Jeg henviser til besvarelsen af BOU alm. del spørgsmål 234. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

 

Bilag: 

Bilag - BOU alm. del - svar på spørgsmål 234. 

Sagsnr. 

2021 - 4003 
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